
Vængenyt november 2016: 
 

Vængenyt denne gang indeholder. 

1) En lille hilsen fra NABOHJÆLP 

2) Generalforsamlingen 2016 

3) Ny bestyrelse i Vængernes Beboerlaug 

4) Bestyrelsens vision for 2017 og frem 

5) Renovering af vores stier og fortove 

6) Græsklipning af vore egne og kommunale områder samt afgræsning i yderområder 

7) Træfældning i det vestlige område 

8) Status og oprydning efter PROVAS 

9) Tilbud fra Haderslev Fjernvarme 

10) Et par andre små ting 

1…………….. En hilsen fra NABOHJÆLP: 2106 går langsomt mod enden, dagene bliver kortere og den mørke 

tid længere, og de uønskede personer, der lusker rundt her i vores område, får bedre vilkår!  Som alle ved, 

har vi NABOHJÆLP i vores område, og herfra kommer igen en opfordring til hvordan vi sikrer os i denne tid. 

Hvis du ikke selv får informationerne, så klik her   og læs hvordan du kan sikre dig selv og dine naboer. 

2…………….Årets Generalforsamling fandt sted den 13. oktober. Referat fra Generalforsamlingen er 

rundsendt til alle e-mail registrerede beboere. Hvis det ikke er nået frem til din mail box, så brug vores 

hjemmesides KONTAKT mulighed, og ryk os i øerne. Referatet ligger på hjemmesiden under Vængenyt. 

3…………….Ny bestyrelse efter generalforsamlingen. På et bestyrelsesmøde den 31. oktober har bestyrelsen 

konstitueret sig som følger: Oldermand: Steen Færch/316, Kasserer: Jesper Bach Sjælland/100, Webmaster 

og legepladser: Tommy S. Vølcker/246, Veje, stier og grønne områder VSGO: Martin Rydberg Nielsen/310, 

Sekretær: Jan Henriksen/53, 1. suppleant: Mogens Nielsen/140, 2. suppleant: Heike Carlsen/73A. Som 

praktiseret igennem 2016 deltager begge suppleanter i bestyrelsesmøderne. Yderligere oplysninger 

fremgår af hjemmesiden.  

4……….… Bestyrelsens VISION 2017 og fremadrettet er formuleret således: 

Vi vil sammen med alle beboerne i vores område arbejde på at gøre Nederbyvænget til et af de mest eftertragtede 

beboelsesområder i Haderslev. 

Bestyrelsens STRATEGI: 

Vi vil sikre fællesskab og godt naboskab og samtidig skabe plads til forskellighed, og samtidig tilsikre opretholdelse og 

overholdelse af de regler og vedtægter, såvel egne som kommunale, som gælder i vores område. 

Vi vil højne kvaliteten af vores fællesområder, herunder stier, grønne områder, legepladser samt de kommunale tilstødende 

områder. 

Vi vil sikre en bred og åben kommunikation primært via vores regelmæssigt udsendte Vængenyt samt interne e-mail system og 

vores til enhver tid opdaterede www.nederbyvaenget.dk   -   ligesom vi selvfølgelig støtter beboerkommunikation på de sociale 

medier. 

5…………Vej, Sti og Grønne Områder (i daglig tale VSGO) har fyldt rigtig meget igennem 2016. Vores 3 trins 

raket (de nord/syd gående stier) blev gennemgået og forklaret på Generalforsamlingen. Første trin 

forventes afsluttet inden vinteren. Der er en del billeder på hjemmesiden, som viser hvordan arbejdet 

http://nabohjaelp-prod.agillic.eu/api/webcopy/3920034/%23BBXoK/iLK_MJY9OFQknaoOlDjsmg%3D%3D/NOV+-+Moerk+tid.html?lgn_uid=LjlhTk06MTUwOTg3NDIzMt-ggCdMpZJ9QRk63-2r-P0!&lang=en&evt=.BPaV-HdZO-g&resourcename=NOV+-+Moerk+tid&channel=email&lgn_uid=LjlhTk06MTUwOTg3MjA5MJHjCQVD4qLef0KohLmFrQg!
http://www.nederbyvaenget.dk/kontakt/
http://www.nederbyvaenget.dk/


skrider frem. Det er en bekostelig affære, som bestyrelsen forventer kan dækkes indenfor budgettet, i hvert 

fald det første år. Det er en blanding af mange års slid og i visse situationer manglende omtanke i 

forbindelse med parkering, som har nødvendiggjort arbejdet. Bestyrelsen er sikker på, at alle beboere er 

interesseret i at vores område fremtræder pænt og attraktivt, og at vi alle derfor har økonomien i tankerne, 

når vi færdes der. 

6………..Vedligeholdelsen af græsarealerne i det vestlige område langs med cykelstien har i flere år været 

til stor irritation for beboerne, som i mange tilfælde selv har taget sagen i egen hånd. Vi har nu aftalt med 

Haderslev Kommune, at vi fra årsskiftet selv overtager græsklipningen, og får en kompensation svarende til 

Haderslev Kommunes udgifter for opgaven. Vi kan på den måde opgradere klipnings hyppigheden til et 

noget højere niveau, uden at Beboerlauget skal have ekstra penge op af lommen. Samtidig har vi aftalt med 

Haderslev Kommune, at en stor del af området mellem cykelstien og Åstrup bæk (ned mod Favrdalen) 

bliver ryddet op og ”afgræsset”. Området bliver indhegnet, og der bliver indsat et antal Galloway køer til at 

klare opgaven. Projektet blev forelagt på Generalforsamlingen uden indvendinger. Det er bestyrelsens håb 

at det stykke natur også kan blive en attraktiv del af Nederbyvænget. 

7………… Egetræerne på det åbne grønne område mod vest har efter 30 år nået en størrelse, som 

retfærdiggør en udtynding. Området tilhører Haderslev Kommune, som nu i løbet af de næste 2-3 

måneder, efter opfordring fra Beboerlauget,  fælder 4-5 af træerne for at skabe lidt mere lys i området. I 

den anledning bliver der mulighed for at hente noget brænde til brændeovnen – se udsendte Nyhedsmail, 

eller læs hjemmesiden. 

8………..Oprydning efter PROVAS; blot for her at understrege at Bestyrelsen er opmærksom på 

ødelæggelserne på græsarealer i forbindelse nedgravning af den nye vandledning. Der bliver afholdt 

”overdragelsesforretning” ved afslutningen, og PROVAS vil blive holdt ansvarlig for de skader der er påført 

vore arealer. 

9………..Haderslev Fjernvarme tilbyder gratis rådgivning: I fortsættelse af åbent hus arrangementet på 

fjernvarmecentralen og Haderslev Fjernvarmes indlæg på generalforsamlingen kan interesserede stadig 

kontakte Driftstekniker Christian Dall Borg på telefon 21997775 - eller på mail cdb@haderslev-

fjernvarme.dk 

10………. Forskellige småting og tilføjelser: Vi vil meget gerne have flere forslag til anvendelse af det østlige 

legeplads område, som står tomt og ubenyttet hen. Send dit forslag til legeplads@nederbyvaenget.dk eller 

benyt kontakt boksen på vores hjemmeside. Vi har modtaget en del kreative forslag, men er stadig 

modtagelige for nye input. Rapportering om manglende lys på veje og stier skal meddeles til Haderslev 

Kommune deres hjemmeside: https://www.haderslev.dk/borger/trafik-og-miljø/veje/giv-os-et-praj . Og 

sluttelig igen en opfordring til at holde øje med løsgående hunde og deres efterladenskaber; - opfordringen 

kom op igen på generalforsamlingen! 

….og husk så lige at skifte til vinterdæk! 

Med venlig hilsen, 

Bestyrelsen 

Vængernes Beboerlaug 
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